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Protokół Nr LIX/2023
z LIX sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim,

która odbyła się w dniu 30 sierpnia 2023 r.
w godzinach od 10:00 do 13,10.

Sesja Rady Miejskiej odbyła się w sali im. L. Prądzyńskiego w Urzędzie Miejskim
w Sępólnie Krajeńskim ul. Tadeusza Kościuszki 11.

Sesja nagrywana przy u$ciu systemu elektronicznego.

Ad. 1. Otwarcie sesji

Otwarcia LIX sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim dokonał Pan Franciszek
Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej.

Poinformował, że sesja będzie utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz
i dżwięk. Nagrania z sesji są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej, na
stronie internetowej grniny oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty. Administratorem
danych osobowych jest Burmistrz Sępólna Krajeńskiego. Pełną klauzulę informacyjną
dotyczącą nagrywania i transmisji sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim można
znaleźc na stronie internetowej Gminy Sępólno Krajeńskie w zakładce Rada Miejska
oraz na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Sępólno Krajeńskie zakładka-
Rada Miejska - transmisja z sesji Rady Miejskiej oraz na drzwiach wejściowych na
posiedzenie sesji.

Przewodniczący RM poprosił wszystkich o powstanie i uczczenie chwilą ciszy
zmarłego śp. Józefa Cyry, byłego radnego Rady Miejskiej oraz Przewodniczącego
Zarządu Osiedla Nr 2 w Sępólnie Krajeńskim.

Następnie Przewodniczący RM przywital :
- radnych Rady Miejskiej,
- Andrzeja Maracha Wicestarostę Sępoleńskiego,
- Pana Marka Charta Przewodniczącego Rady Powiatu,
- Pana Waldemara Stupa?łkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Pana Marka Zieńko Zastępcę Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Panią Annę Buchwald Skarbnika Gminy,
- Pana Dariusza Wojtanię Sekretarza Gminy,
- Panią Halinę Zimon- Poro,?ńską Przewodniczącą Rady Nadzorczej ZGK Sp. z o.o.,
- Pana Bła?żeja Czerkawskiego Przewodniczącego Rady Nadzorczej ZTiU Sp. z o.o.,
- dyrektorów jednostek organizacyjnych Gminy Sępólno Krajeńskie i kierowników

referatów UM,
Panie i Panów sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli,
media,
oraz wszystkich pozostałych obecnych na sesji, a także tych oglądających w

mediach, szczególnie mieszkańców Gminy Sępólno Krajeńskie.

Lista obecności Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli z Gminy Sępólno
Krajeńskie stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Lista obecności pracowników Urzędu Miejskiego, zaproszonych gości, pracowników
jednostek organizacyjnych oraz pozostalych osób uczestniczących w sesji RM stanowi
załącznik nr 2 do protokołu
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a) stwierdzenie quorum,

Przewodniczący RM stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 14 co stanowi
quorum, przy któryrn Rada Miejska w Sępólnie Krajeńskim może obradować
i podejmować prawomocne uchwały.

Nieobecna radna RM Anna Miczko-Gierakowska, która usprawiedli'w'ła swoją
nieobecność.

Usprawiedliwienie stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Lista radnych RM biorących udział w sesji stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

b} przedstawienie porządku obrad,

Przewodniczący RM poinformowal, ze porządek obrad radni otrzymali wraz
z zawiadomieniem o sesji.

Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chcialaby zAo0c wniosek o zmianę porządku
obrad.

Wobec tego, że nikt nie zło0l wniosku o zmianę porządku obrad, Przewodniczący RM
odczytał porządek obrad.

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji:

a) stwierdzenie quorum,
b) przedstawienie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z LVIII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie między
sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z dzialalności w okresie między
sesjarni.

5. Sldadanie interpelacji i zapytań przez radnych.

6. Wolne wnioski i informacje.

7. Przebieg inwestycji na terenie Miasta i Gminy Sępólno Krajeńskie w I półroczu 2023
roku.

8. Sprawozdania z działalności organizacyjnej i ekonomicznej spółek gminnych za
okres - 2022 rok i I półrocze 2023 roku:

a) Zakładu Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o.
- dyskusja

b) Zaldadu Transportu i Usług Spółka z o.o.
- dyskusja.

9. Podjęcie uchwal w sprawie:
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a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie,

b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2023 rok,

c) zmieniająca uchwałę w spraw'e udzielenia dotacji dla Powiatu
Sępoleńskiego,

d) zmieniająca uchwalę w sprawie poboru podatków i opłat w drodze inkasa
oraz wyznaczenia inkasentów,

e) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Zaldadu Obsługi Oświaty
Sarnorządowej w Sępólnie Krajeńskim i nadania mu statutu,

f) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu określającego
składniki wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w placówkach
oświatowych prowadzonych przez Gminę Sępólno Krajeńskie,

g) zasad udzielania i rozmiaru obniźek dla dyrektorów, wicedyrektorów oraz dla
nauczycieli pełniących obowiązki kierownicze w ich zastępstwie, w szkołach
i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Sępólno Krajeńskie,

h) określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowa?nia przedszkolnego w
przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych
prowadzonych przez Gminę Sępólno Krajeńskie,

i) określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu,

j) sprzeda?$ nieruchomości gruntowej nr 2/9 obr. 4 Sępólno Krajeńskie,
położonej przy ul. Młyńskiej w Sępólnie Krajeńskim,

k) sprzeda?0 nieruchomości gruntowej nr 118/2 obr. 15 Waldówko, gm.
Sępólno Krajeńskie,

l) wyra?;żenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej o numerze
111 / 1 obr. 15 Wałdówko, gm. Sępólno Krajeńskie,

ł) wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej o numerze
112 /2 obr. 15 Waldówko, gm. Sępólno Krajeńskie,

m) wyra?żenia zgody na nieodpłatne nabycie od PKP S.A. prawa u?żytkowania
wieczystego gruntu, stanowiącego własność Skarbu Państwa, oznaczonego
numerami ewidencyjnymi jako dzialki 5/3 i 9/3 położone w obrębie
ewidencyjnyrn 2 Sępólno Krajeńskie wraz z prawem własności budowli
znajdujących się na tych działkach, stanowiących drogę,

n) określenia wyrnaga?ń jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o
uzyskanie zezwolenia na świadczenie usług w zakresie opróżniania
zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy
Sępólno Krajeńskie,
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o) zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji
projektu pod nazwą: ,,Kujawsko-Pomorska Teleopieka" realizowanego w
rarnach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-
Pomorskiego na lata 2014-2020,

p) zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub
roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub
znajdujących się w gminnej ew'dencji zabytków, położonych na terenie
Gminy Sępólno Krajeńskie w ramach Rządowego Prograrnu Odbudowy
Zabytków.

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje Przewodniczącego Rady
o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na interpelacje i zapytania
zgłoszone na poprzedniej sesji.

1l. Odpowiedzi na wolne wnioski.

12. Zakończenie sesji.

Rada Miejska będzie obradowała wgPrzewodniczący RM stwierdzil
przedstawionego porządku obrad.

Ad.2. Przyjęcie protokołu z LVIII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM poinformował, że protokół był wyłożony do wglądu w biurze Rady
Miejskiej oraz przesłany radnym za pomocą poczty elekt?ronicznej. Następnie zapytał
radnych o ewentualne uwagi do protokołu.

Uwag do protokołu nie było, w związku z powyższym Przewodniczący RM zarządził
głosowanie oraz poprosil aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Protokół z LVIII sesji Rady Miejskiej zostal przyjęty następującymi głosami:

za- 14 radnych, przeciw- O radnych, wstrzymało się- O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

ze

Przewodniczący RM zarnknąl ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 3. Sprawozdanie Bn'rmist'rza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie
między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący RM poinformował, że sprawozdanie zostało przesłane za pomocą
poczty elektronicznej.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przedstawił sprawozdanie z dzialalności między
sesjami RM tj. od dnia 28 czerwca 2023 roku do dnia 30 sierpnia 2023 roku.

Sprawozda?nie stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do sprawozdania.
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(aos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca, który stwierdził że chyba zostala pominięta
informacja, że 16 lipca odbył się pila'iik dla mieszkańców Gminy Sępólno Krajeńskie
i Powiatu Sępoleńskiego, w którym to w kategorii męźczyzn Przewodniczący Rady
Powiatu zająl drugie miejsce.

Caos zabrała radna RM Lucyna Pająk, która poprosiła o rozszerzenie informacji na
temat spotkania z dnia 5 lipca, między Generalną Dyrekcją Dróg a MDD oraz o
rozszerzenie informacji z dnia 26 lipca i firmy DOEKO. Radna RM Pająk zapytala, czy
chodzi o rozbudowę sieci energetycznych?

Głos w tym temacie zabral Zastępca Burmistrza Sępólna Krajeńskiego Pan Marek
Zieńko, który wyjaśnił, że jeżeli chodzi o spotkanie Generalnej Dyrekcji i
przedstawicieli MDD, to dotyczyło to planu zagospodarowania przestrzennego, który
jest na tyrn terenie obecnie procedowany. Rozmowy dotyczyły lokalizacji wjazdu i
wyjazdu od ulicy Koronowskiej, poniewa?ż przedstawiciele MDD chcą to umiejscowić
oraz poszerzyć w planie zagospodarowania.

Następnie odniósł się do kolejnego zapytania radnej RM Lucyny Pająk w sprawie
spotkania z firmą DOEKO, które dotyczyło klastrów. Wyjaśnił, że w tym momencie
jest to ogólnopolski prograrn dofinansowania klastrów. Nadmienił, że gminy i powiaty
mogą tvvorzyć klastry. Pa?n Zieńko wyjaśnił, że 4 gminy w powiecie sąsiadujące mogą
tworzyć związki nazwane klastrami i wówczas mogą korzystać z zwiększonego
dofinansowania na wykorzystanie środków finansowych na programy, opracowania
dotyczące OZE. Dodal, że nie są to pieniądze na budowę, tylko na organizację,
dokumentację. Pan Zieńko stwierdzil że pojedynczo grnina może pozyskać mniejsze
środki, niż będąc w klastrach, bo wówczas pozyska tych środków więcej.

Głos zabral radny RM Antoni Dolny, który powiedzia?ł, że w dniu 6.7.2023 roku odbyło
się spotkanie z Wojewodą dotyczące suszy. W związku z tym prosił o szersze
informacje, czego dotyczyło, bo na ostatniej Komisji Rolnej Pan Kierownik tak nie
bardzo przychylnie się wypowiedział, że powiedział, że to wszystko winę ma obecny
rząd, źe taka jest opieszalość w tych dokumentacjach. Radny prosił o szersze
informacje.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnil że była to wideokonferencja online
zorganizowana przez służby Pana Wojewody z przedstawicielarni samorządów w
całym województwie. Wojewoda informowal o tegorocznych zasadach sldadania
wniosków dla rolników i jak one będą rozliczane. Nadmienil źe nie było tarn żadnej
mowy czyja to jest wina bo susza jest suszą i nikt za to nie odpowiada. Dodał, że Pan
Kierownik może uzupełnić wypowiedź. Wskazal, że było nawet powiedziane, źe w
naszyrn województwie będzie wcześniej wszystko robione, aby później to sprawnie
rozliczyć.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
uzupełnił wypowiedź Pana Burmistrza informując, że spotkanie odbyło się tak jak
Pan Burmistrz wspomniał z Wojewodą, co również zostalo zaznaczone na spotkaniu
komisji, że 6 lipca było spotkanie z Panem Wojewodą, które dotyczyło terminów i
przepisów, które obowiązują w chwili obecnej w sprawie suszy. Wskazal, że w dniu 6
lipca zgodnie z Rozporządzeniem Premiera, Prezesa Rady Ministrów susza w zakresie
sarnorządów dotyczyła tylko i wyłącznie procedowania, gdy są poniesione straty w
środkach własnych spowodowane przez susze. Natomiast jeżeli dotyczyło to strat
spowodowanych przez suszę w uprawach to cały czas, zgodnie z tym rozporządzeniem
gmina nie miała nic do powiedzenia bo rolnicy swoje straty zgłaszają poprzez aplikację
internetową i czekają na wyliczenia z IUNGów w Puławach. Dodal, że jak Wojewoda
zapowiedział, ze będą procedowane zmiany, to zmiany nastąpiły tydzień później,
jednakże suszę ogłoszono już na dzień 7 lipca, więc zaczęła się cała procedura. Pan
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Dera wyjaśnił, że był zarzut, że gmina nic nie robi i dlatego padło sformułowanie, że
to nie jest po stronie gminy taka sytuacja.

Przewodniczący RM zapytał, czy Pan radny ma jeszcze jakieś pytania?

Caos zabrał radny RM Antoni Dolny, który stwierdził, ze jest to po prostu nieścisłosć,
i trzeba przekazywać informacje 'w'arygodne, wtedy nie będzie nieporozumienia.
Wskazał, że jeżeli Wojewoda będzie mial w swoim ręku to pokieruje dobrze. Ponadto
wskazał, że jest jeszcze jedna uwaga, bo było to na komisji, że rolnicy z innych gmin
mówią, że mają tylko jeden formularz do wypełnienia na temat suszy, a w naszej
gminie ma 5-7 formularzy do wypełnienia i w innych gminach mówią, że wykonują to
urzędnicy, a teraz muszą to wykonywać rolnicy i często się mylą i z tego tytułu są
jakieś nieporozumienia.

Pan Kierownik Referatu GKR dopowiedział, że zawsze tak było, że rolnik wypełnia
swoje wnioski na podstawie dokumentów składanych do Agencji Restrukturyzacji i
Modernizacji Rolnictwa, gmina nie robi już tego od dłuższego czasu, ponieważ, tak jak
Pan radny powiedział, że urzędnik by robił i pomyłka by była na urzędnika, a rolnik
pisze sam, gdzie i tak jest zawsze mówione, że to grnina zawiniła.

Nikt więcej nie zabrał głosu dlatego Przewodniczący RM zamkną?ł ten punkt i
przeszedł do kolejnego punktu według porządku obrad.

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie
między sesjami.

Pan Franciszek Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
wyjaśnił, że informacja z działalności w okresie między sesjami zostala przesłana
radnym za pomocą poczty elektronicznej.

Następnie Przewodniczący RM odczytał w/wyrn. informację oraz informację o ilości
posiedzeń komisji RM.

Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do sprawozdania.

Pytań nie było, wobec tego Przewodniczący RM zarnknąl ten punkt i przeszedł do
kolejnego.

Ad. 5. Składanie interpelacji i zapytań przez radnych.

Przewodniczący RM poinformowal, że między sesjami nie zostala złożona żadna
interpelacja ani zapytanie. Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chcialby zło0ć
interpelację lub zapytanie to prosi o odczytanie i złożenie na jego ręce.

Caos zabral radny RM Antoni Dolny, który pow'edział, że sldada
interpelacje /zapytanie, cyt.: ,,Do Burmistrza Sępólna Krajeńskiego, proszę o podanie
w jakim terminie zostaną rozpoczęte prace wykonania drogi w technologii asfaltowej
w miejscowości Włościbórek ok. 4 km. Uzasadnienie: na zebraniu w'ejskim Sołectwa
Włościbórz/ Włościbórek Pan Burmistrz w obecności mieszkańców zadeklarował, że
w tym roku będzie budowa drogi. Mieszka?ńcy dopytują się o termin rozpoczęcia.
Dziękuję".

Treść interpelacji/ zapytania stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Nikt więcej nie zło0ł interpelacji i zapytania, dlatego Przewodniczący RM z:mnknaJ
ten punkt i przeszedł do kolejnego.
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Ad. 6. Wolne wnioski i informacje.

Przewodniczący RM otworzył ten punkt porządku obrad.

Caos zabrał radny RM Janusz Tomas, który stwierdzil że jutro odbędzie się
uroczystość otwarcia naszego przedszkola i nikt wcześniej nie wpadł na to, ale
mieszkańcy już sugerują, o wyjazd z ulicy Targowej na ulicę Sienkiewicza. Dodał, że
tarn będzie tragedia, ponieważ w przedszkolu będzie 180 dzieci, zakładając że tylko
połowa będzie dowieziona samochodami, to będzie 100 dodatkowych pojazdów w
godzinie szczytu. Nadmienił, że w związku z powyższym zwraca się do Pana
Burmistrza, do Starosty i Pana Komendanta Policji, aby udali się do dyrektora w
Bydgoszczy i porozmawiali na temat usytuowania tarn sygnalizacji świetlnej.
Stwierdzil że jeżeli byłaby tarn sygnalizacja świetlna to dałaby również odcią",enie od
strony Nowego Rynku dla pojazdów włączających się w stronę miasta. Ponadto radny
RM J.Tomas prosił, aby Komendant Policji wyznaczył w tych godzinach jakiś patrol
do ewentualnego kierowania ruchem. Zasugerował, źe można byłoby ewentualnie
dojechać od ulicy Wojska Polskiego, ale przy ulicy Wojska Polskiego te pojazdy też
stanęłyby na Nowym Rynku. Dodal, że drugim rozwiązaniem jest ewentualnie ku
wiatrakom, ale wiadomo w jakim stanie 5est ta droga i w najbliższym czasie, aa tak
du$ch pieniędzy nie ma, aby zrobić objazd i włączyć się poprzez rondo. Dodal, źe na
daną chwilę najbardziej bezproblemowyrn i najtańszym rozwiązaniem, byłoby
usytuowanie sygnalizacji świetlnej. Podkreślil że szkoda, że projektant, który
projektował to wszystko nie zwrócił na to uwagi, bo 5uż na bazie projektowej powinien
przewidzieć, że pojazdy będą dojeżdżały z dziećmi.

Następnie radny RM Janusz Tomas przypomniał, ze swojego czasu zgłaszał jak to się
w Sępólnie robi objazdy, na skróty dookoła. Wyjaśnil że przy ulicy Kościuszki, przy
Urzędzie są roboty, a gratulacje należą się temu, kto kieruje z Bydgoszczy ruch w
stronę Tucholi, a jest pokazane, że do Chojnic, czyli pojazdy jadące do Chojnic mają
skręcić na Tucholę i jechać przez Tucholę, gdzie nadrabiają sporo kilometrów.
Stwierdzil że nikt z Urzędu do tej pory się nie zwrócił o sprostowanie, bo stoi to w
dwóch miejscach, na samym rondzie i krótko przed rondem. Następnie dodał, że nie
dość, źe jeszcze są tutaj prace budowlane związane z rondem, gdzie wszystko idzie
opornie, to dochodzi do tego, że kierujemy w tarntą stronę samochody ciężarowe, bo
kierowcy z Polski nie wszyscy bazują na nawigacji i kierują się przez Tucholę,
nadrabiając jeszcze raz tyle drogi.

Caos zabral radny RM Artur Juhnke, który zło0ł wniosek dotyczący przesunięcia
miejsc parkingowych, które są zlokalizowane na ulicy Jeziornej, odsunięcie ich od
skrzyżowania z ulicą Krzyzową. Stwierdził, że codzienność pokazała, że w aktualnym
stanie pojazdy, które są zaparkowane przy ulicy Jeziornej uniemożliwiają sprawny i
bezpieczny wyjazd z ulicy Krzyzovve5. Jest tam za mało miejsca na manewrowanie
zwłaszcza dla du$ch dostawczych pojazdów, które zaopatrują sklepy przy ulicy
Hallera, a zjeżdżają przez Krzyzową na Jeziorną. Również mieszkańcy, właściciele
pojazdów osobowych zwracają uwagę na wskazane utrudnienia.

Następnie radny RM A.Juhnke poinformował, że we wtorek 25 lipca br. w siedzibie
Urzędu Marszalkowskiego w Toruniu odebral z rąk Marszałka Piotra Całbeckiego
nominację do nowo powołanego Europejskiego Korpusu Radnych Gmin i Powiatów
Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Drugie spotkanie w ramach Korpusu odbyło
się w miniony poniedziałek, gdzie była okazja spotkać się z delegacją szkockiego
regionu EYF, gdzie Pan Marszałek podpisał oficjalne porozumienie współpracy. Radny
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RM Artur Juhnke, stwierdził że zarówno pierwsze jak i drugie spotkanie miało
charakter uroczysty, a części robocze przewidziane są na końcówkę tego roku i
pierwszy kwartal roku następnego.

Głos za'brała Wiceprzewodnicząca RM Jadwiga Bukolt, która złoźyła wniosek na
prośbę seniorów, którzy uczestniczą w spotkaniach dyskusyjnego klubu czytelnictwa
aby w bibliotece znajdującej się w Urzędzie usytuować barierkę na zejściu ze schodów
oraz drugą barierkę przy zejściu z chodnika od ulicy Kościuszki po schodach do
Urzędu.

Głos zabral radny RM Zdzisław Grzeca, który w uzupełnieniu wniosku radnego RM
Janusza Tomasa odniósł się do ulicy Wiatrakowej wskazując, źe już od dwóch lat są
prośby, zeby tą ulicę przygotować, jak jeszcze nie było budowane przedszkole, aby w
razie problemu rozładować zator, który będzie. Dodal, że ulica ta nie jest
uwzględniana nawet teraz w tych 30 milionach, aby to zrobić, więc może teraz nale$
wysypać to tłuczniem, bo jak będzie dobrze rozsypane i ubite to osobówki przejadą i
wtedy od strony ronda odcią0 i rozładuje się trochę transport ludzi, którzy będą
dzieci przywozić.

Następnie głos zabral Sołtys Sołectwa Włościbórz, który powiedział, cyt. ,,Panie
Przewodniczący, Szanowni Radni, Szanowni Państwo, Pan Dolny akurat tutaj wyszedł
chciałem się tutaj ustosunkować do wypowiedzi może jest na korytarzu, nie ma,
odnośnie drogi budowy Trzciany-Włościbórek-Włościborzu. Na zebraniu wiejskim we
Włościborzu padly słowa, że będzie przygotowany projekt na budowę tej drogi i
Sołectwo przeznaczyło drobne pieniądze na projekt. Po rozmowie z Panem
Burmistrzem i zapoznaniu się z tą sprawą, ten projekt będzie kosztował około 150
tysięcy złotych i w tej chwili jest to na zasadzie szukanie wykonawcy, zrobienie
projektu i to jest nie prawdą, że w tym roku będzie budowa tej drogi na Włościbórlcu.
Pan Dolny kolejny raz kłamie, po prostu kłamie, nie mówi tego o czym się rozmawia
na zebraniu, tylko po prostu ma jakieś tarn swoje widzimisie za przeproszeniem i
mówi to co chce. Wprowadza, wprowadza radnych w błąd. Szanowni Państwo kiedy
w 2013-14 roku jako Sołtys zło,?łem wniosek na uregulowanie i wyprostowanie drogi
Trzciany- Włościbórek- Włościbórz Pan Dolny za?żądał zapłaty za ziemię, która droga
idzie po jego gruntach i to w tym czasie stanęło. Gdyby nie protestowal jako
Przewodniczący Komisji Rolnej ta droga byłaby prawdopodobnie do dzisiejszego dnia
uporządkowana a może i by nawet była zrobiona. Dziękuję bardzo."

Przewodniczący RM poinformował, ze w dniu 17 sierpnia 2023 r. do Rady Miejskiej w
Sępólnie Krajeńskim wpłynęło pismo Pana Arkadiusza Mularczyka Pełnomocnika
Rządu do Spraw Odszkodowań za Szkody Wyrządzone Agresją i Okupacją Niemiecką
w latach 1939-1945 w sprawie włączenia się przedstawicieli organów władzy
sarnorządowej w działania na rzecz propagowania i utrwalania prawdy historycznej.
W związku z powyższyrn powyższe pismo zostalo przekazane na posiedzenie Komisji
Gospodarki Komunalnej oraz Porządku Publicznego RM z prośbą o zaproszenie do
udziału w niej pozostałych radnych Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim celem
zapoznania się z treścią oraz sugestiami zawartymi w piśmie i ewentualne
przygotowanie projektu uchwaly (stanowiska, oświadczenia) na kolejną sesję RM.
Radni otrzymali treść pisma elektronicznie .

Następnie Przewodniczący RM przedstawił prograrn obchodów 84. rocznicy wybuchu
II wojny światowej w dniu 1 września 2023 r. Poinformował o do$nkach powiatowo-
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hgminnych w dniu 2 września 2023r. o godz. 14,30 w Zarnartem oraz o do$nkac.
gminnych w dniu 3 września 2023 r. o godz. 13,00 w Piasecznie.

Następnie Przewodniczący RM poprosił radnego RM Antoniego Dolnego o złożenie na
jego ręce zgłoszonej wcześniej interpelacji.

Głos zabral Burmistrz Sępólna Krajeńskiego Pan Waldema?r Stupałkowski, który
wyjaśnił, źe tak jak ju?ż wcześniej wspomniał radny RM Janusz Tomas jutro odbędzie
się fajne wydarzenie w Gminie Sępólno Krajeńskie, czyli uroczyste oddanie do u$tku
Gminnego Przedszkola. Dodał, że jest to wydarzenie bardzo wa?żne dla naszej
społeczności i w większości Pajistwo posiadają zaproszenia na tą uroczystosić,
natomiast w godzinach od 14,00 jutrzejszego dnia są drzwi otwarte dla wszystkich
chętnych mieszkańców, czy dla tych, którzy nie mogą przybyyć na godzinę 11,00 lub
też nie otrzyrnali zaproszenia aby zobaczyć ten obiekt od środka.

Nikt więcej nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM zarnla'iął ten punkt porządku
obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 7. Przebieg inwestycji na terenie Miasta i Gminy Sępólno Krajeńskie
w I półroczu 2023 roku.

Przewodniczący RM poinformowal, że informację radni otrzymali wraz z materialami
sesyjnyrni.

Pani Anna Sotkiewicz-Tuma?nik Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju
Gospodarczego przedstawiła przebieg inwestycji na terenie Miasta i Gminy Sępólno
Krajeńskie w I półroczu 2023 roku za pomocą prezentacji multimedialnej.

Na zakończenie Pani Kierownik wskazała, ze ostatnią wykonaną inwestycją przez
Gminę Sępólno Krajeńskie była budowa przedszkola, gdzie realizacja tego zadania
rozpoczęła się w 2022 roku. Wykonawcą robót budowlanych był Zakład Transportu i
Usług, dostawcą wyposażenia był Gastro Centrum z Piły. W rarnach zadania
wykonano budynek przedszkola: 8 oddziałów przedszkolnych, wyposażenie całego
obiektu, budowa dróg dojazdowych, miejsc postojowych, chodników, ścieżek,
elementy małej architektury oraz placu zabaw, oświetlenie oraz ogrodzenie terenu i
zakup wyposażenia obiektu. Następnie Pani Kierownik zaprosiła do obejrzenia filmu
z calej budowy przedszkola. Po obejrzeniu filmu Pani Kierownik Referatu Inwestycji i
Rozwo5u Gospodarczego dokonała krótkiego podsumowania dotyczące tego jakie
koszty inwestycyjne są w tym rolm. Wyjaśniła, że wszystkie te wszystkie zadania
inwestycyjne, które przedstawiła i których plan wydatkowania jest na pierwsze
półrocze 2023 roku, to te wszystkie inwestycje opiewają na kwotę ponad 27 mln
złotych. Jedn?e jest to stan tylko na pierwsze półrocze, poniew,i tak jak było w
sprawozdaniu wszystkie inwestycje to nie tylko zaczynają się i kończą w tym rolcu,
ale są również inwestycje, które rozpoczęły się w 2022, a kończą się w 2023 takie jak
budowa przedszkola, czy rozpoczynają się w 2023, a kończą się w 2024 tak jak remont
dróg, to te wszystkie zadania inwestycyjne, czyli całość inwestycji opiewa na kwotę
około 45 mln złotych. Ponadto są jeszcze dodatkowe zadania inwestycyjne, które są
w WPF, bądż będą zabezpieczone w budżecie tak jak: budowa wielofunkcyjnego
boiska w Zbożu - 2 900 000,00 zł, budowa drogi w Świdwiu - 2 300 000,00 zł, remont
ulicy Komierowskiej - 1300 000,00 zł, rozwój lokalnej infrastruktury sportowej
poprzez remont sali gimnastycznej w Centrum Sportu i Rekreacji - l 100 000,00 zł
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mlnoraz budowa windy w bibliotece - 250 000,00 Zł, gdzie te zadania to około 8
złotych i jeszcze dodatkowe środki finansowe na realizacje zadań inwestycyjnych.

Informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu.
Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

W dyskusji nikt nie za'bral głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i ogłosił
15 minutową przerwę w obradach sesji.

Po zakończonej przerwie Przewodniczący RM wznowił obrady LIX sesji RM w Sępólnie
Krajeńskim i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad.8. Sprawozdania z działalności organizacyjnej i ekonomicznej spółek
gminnych za okres - 2022 rok i I półrocze 2023 roku:

sprawozdania radni otrzymaliPrzewodniczący RM poinformowal,
zawiadomieniem o sesji.

Wl7aZ Zze

a) Zakładu Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o.

Pan Dariusz Krakowiak Prezes ZGK Sp. z o.o. w Sępólnie Krajeńskim przedstawił
sprawozda?nie z działalności organizacyjnej i ekonomicznej Zakładu Gospodarki
Komunalnej spółka z o.o. za okres 2022 rok i I półrocze 2023 roku.
Dodatkowo wskazał, że odnośnie Wydziału Energetyki Cieplnej są zabezpieczeni na
okres grzevvczy. Jednakże słoma zdrożala i zapewne taryfy na zimę będą wyższe.
Ponadto poinformowal, że trudną sytuację można zauważyć w Wydziale Wodociągów
i Kanalizacji. Spółka wspólnie z właścicielem, czyli Gminą odpowiadają za cale
funkcjonowanie tej bran$, a Gospodarstwo Państwowe Polskie Wody decyduje o
cenie usług. Podkreślił, że dla niego jest to sytuacja bardzo niezrozumiala, ponieważ
Polskie Wody nie uznaly argumentów, że ustalenia taryf na 3 lata i utrzyrnanie tej
taryfy ustalonej w roku 2021 prowadzi do upadłości, zadłużenia ten Wydział. Brakuje
pieniędzy na zakup energii. Próbują się ratować poprzez ograniczenie kosztów,
zmniejszenie zatrudnienia ale w nieskończoność się nie da. Taryfa kończy się w
półroczu 2024 i ma nadzieję, że dojdzie do porozumienia. Jeżeli będzie blokada
podwyżki ceny wody i ścieków to wszelkie inwestycje zostaną zatrzymane.
Po przedstawieniu informacji Pan Dariusz Krakowiak Dyrektor ZGK spółka z o.o.
podziękowal radnym RM, Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego jako organowi
właścicielskiemu za współpracę i za pomoc oraz za doradztwo. Ponadto podziękował
Radzie Nadzorczej za konstruktywną współpracę a przede wszystkim załodze, która
rozumie te trudne czasy, gdzie udaje się wspólnie dojść do porozumienia.

Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

- dvskusia
'i --J

Nikt nie zabrał głosu, wobec tego Pan Przewodniczący zarnknąl dyskusję i przeszedł
do kolejnego podpunktu.

b) Zakladu Transportu i Usług Spółka z o.o.

Pan Grzegorz Gliński Prezes Zaldadu Transportu i Usług Spółka z o.o. w Sępólnie
Krajeńskim przedstawił sprawozdanie z działalności organizacyjnej i ekonomicznej
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Zakładu Transportu i Usług Spółka z o.o. za okres 2022 rok i I półrocze 2023 roku.

Na zakończenie Pan Prezes ZTiU sp. z o.o podziękował radnym RM, Panu
Burmistrzo'w', Radzie Nadzorczej oraz pracownikom.

Informacja stanowi załącznik nr 12 do protokołu.
Wydruk z prezentacji stanow' załącznik nr 13 do protokołu.

- dyskusja

Głos zabrał radny RM Leszek Kąkol, który zapyta?ł dlaczego po kilku latach na pla;7
deski na pomoście trzeba już wymieniać, dlaczego jakość desek jest w tak kiepskim
stanie? Dodal, że molo też po kilkunastu latach trzeba było całe wymienić. Radny RM
Kąkol zapytal, czy nie lepiej zainwestować w dobre drewno i zrobić raz a dobrze?

Pan Grzegorz Gliński Prezes Spółki wyjaśnil że drewno jest materiałem nietrwałyrn
było ono impregnowane i zabezpieczane.

Radny RM Kąkol stwierdził, że było zaimpregnowane i zabezpieczone, ale co to dało,
że po 3-4 latach na pla?0 są częściowo wymieniane deski na pomostach.

Pan Grzegorz Gliński wyjaśnił, że ZTiU wspólnie z Panem Dyrektorem stara się na
bieżąco wymieniać te deski. Deski te dostarcza ZTiU, ponieważ wynika to z gwarancji
jaką udzielił Zakład na to zadanie. Doda?ł, że materiał był specjalnie wybrany na takie
warunki, więc ciężko powiedzieć: dlaczego się tak dzieje. Nadmienił, że z wiązów były
wykonane cale podldady, jest to materiał wykorzystywany na takie elementy,
poniewa?ż jest dopuszczany wiąz oraz modrzew. Dodał, że modrzew został
wykorzystany na molo, a tutaj jest wiąz, który zostal wysuszony i zaimpregnowa?ny.
Prezes Gliński stwierdził, że jeżeli nadal będzie taka sytuacja, to ewentualnie drewno
będzie poddane jakimś badaniom i analizie.

Głos ponownie zabral radny RM Leszek Kąkol, który dodał, że pierwsza kajakarnia,
którą obecnie zajmuje TKKF ma około 100 lat i tam palcem nikt nie ruszyl 100 lat to
stoi.

Pan Gliński stwierdził, że były wyrnieniane.

Radny RM Kąkol dodal, że tylko częściowo, generalnie cała konstrukcja stoi, bo było
to odpowiednio konserwowane.

Pan Gliński doda?ł, źe była wymieniana całość.

Radny RM Leszek Kąkol stwierdził, źe się dziwi, że po 3 latach trzeba już wymienić
deski na pomostach. Wskazał, że nie jest to uwaga tylko jego, ale wszystkich
plażowiczów, którzy to oglądają. Dodal, że pierwsze deski zaczęły się już kruszyć po
dwóch latach.

Głos zabrała radna RM Mariola Turek, która stwierdziła, że będzie broniła Pana
Prezesa, bo takie pytanie trzeba skierować do projektanta, poniewa?ż ktoś to
zaprojektował, przyjąl taki, a nie inny materiał, a tu był tylko wykonawca. Ponadto
wskazała, że po takim przedstawieniu trzeba Panu Prezesowi pogratulować i
podziękować' za zaanga?żowanie i chęć pracy, jest młodą osobą, aby mu się chciało
dalej tak chcieć.
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Oklaskami pogratulowano i podziękowano Panu Grzegorzowi Glińskiemu Prezesowi
ZTiU sp. z o.o. w Sępólnie Krajeńskim.

Następnie Przewodniczący RM w imieniu wszystkich radnych jeszcze raz podziękowal
Panu Prezesowi oraz wszystkim pracownikom za bardzo trudną, ciężką ale dobrze
wykonaną pracę, która jest na najwyższym poziomie. Podziękował również
Przewodniczącym Rad Nadzorczych, którzy zapraszają Przewodniczącego RM na
ka?żde posiedzenie, ale również, członkom Rad Nadzorczych, którzy na bieżąco
analizują sytuację fina?nsową i podejmują merytoryczne uchwaly. Jeszcze raz poprosił
Pana Prezesa Zakładu Transportu i Usług oraz Zakładu Gospodarki Komunalnej, aby
serdecznie podziękowali pracownikom za ciężką ale bardzo dobrze wykonaną pracę.

Głos ponownie zabrała radna RM Mariola Turek, która wskazała, że są również głosy
pracowników, którzy równieź chwalą Pana Prezesa, że jest świetnyrn pracodawcą, że
wiele się zmieniło i jest przychylny dla pracowników. Stwierdziła, że to jest
rzeczywistość i uwa?ża, że jeżeli ktoś coś osiąga i dziala, to należą się podziękowania.
Dodała, że ma nadzieję, że w zwia7,ku z tym jakaś premia do Pana Prezesa spłynie.

Nikt więcej nie zabral głosu, wobec tego Przewodniczący RM zarnknął dyskusję i
przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 9. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwa?ły radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy wyjasniła, że zmiana Wieloletniej Prognozy
Finansowej związana jest z aktualizacją wartości zadań, które są w załączniku
przedsięwzięć oraz z wprowadzeniem nowych zadań takich jak:
- remont ulicy Komierowskiej wraz z przebudową ulicy Stodolnej oraz budową
oświetlenia na ulicy Komierowskiej, zadanie jest realizowane na przełomie lat 2023-
2024 w ra?rnach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg,
- remont sali gimnastycznej tzw. pilawy w CSiR w ramach projektu Sportowa Polska,
- wykonanie dokumentacji projektowej tj. remont drogi grninnej w miejscowości
Grochowiec,
- budowa drogi gminnej w miejscowości Świdwie- zadanie dofinansowane w ramach
PROW-u.

Pani Skarbnik dodala, że aktualizuje się również dochody i wydatki do wysokości
określonych w uchwale budżetowej.

Projekt uchwal zostal przedstawiony na Komisji Budżetu i zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala zmieniająca uchwalę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie została przyjęta następującymi głosami:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymal się - O radnychza -
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W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.
Wykaz głosowania imiennego stanow' załącznik nr 14 do protokołu.

Uchwała Nr LIX/535/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 30
sierpnia 2023r. zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2023 rok

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwaly radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy powiedziała, że zmiana uchwały budżetowej
związana jest ze zwiększeniem budżetu po stronie dochodów i wydatków o kwotę
1 547 046,34 zł. Poza zmianami porządkowymi zaproponowanymi przez jednostki
organizacyjne do najistotniejszych zmian należą m.in. wprowadzenie 10% wartości
środków na realizację zadania w rarnach SIM KZN-Bydgoski. Są to środki z
Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa jakie grnina otrzymała na realizację
inwestycji w Sępólnie Krajeńskim w wysokości 903 980, 17 zł.
Poza tym zostaly również przeznaczone środki na udzielenie dotacji dla powiatu na
realizację zadania w partycypowaniu wkładu własnego między Wiśniewką a Lutowem
130 tys. zł. Uzupełnia się również budżet po stronie dochodów i wydatków na
utrzyrnanie uchodźców z Ukrainy w CSiR oraz uzupełnia się budżet po stronie
dochodów i wydatków nowego przedszkola w związku ze świadczeniem usługi
wychowawczej oraz wy,?eniem dzieci. Pozostałe zmiany są zmianami
porządkowymi związanyrni z bieżącą realizacją budźetu.

Projekt uchwały został przedstawiony na Komisji Budżetu i zostal zaopiniowany
pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM za?rnknąl dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwalę w sprawie uchwalenia bud?żetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2023 rok została przyjęta następującyrni głosami:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymał się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LIX/536/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 30
sierpnia 2023r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy
Sępólno Krajeńskie na 2023 rok stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

c) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla Powiatu
Sępoleńskiego

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.
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Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy powiedziala, że uchwała zmieniająca jest
pochodną decyzji dotyczącej udzielenia dotacji dla pow'atu. Zostala ona
wyodrębniona w odrębnej uchwale - 130 tys. zł na budowę drogi zlokalizowanej
pomiędzy miejscowością Lutowo, a miejscowością Wiśniewka.

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez Komisję Budżetu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, ze nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM za?mknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla Powiatu
Sępoleńskiego zosta?ła przyjęta następującymi głosarni:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

Ucbwała Nr LIX/537/2023 Rady Miejskiej w 8ępólnie Krajeńskim z dnia 30
sierpnia 2023 r. zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla Powiatu
Sępoleńskiego stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

d) zmieniająca uchwałę w sprawie poboru podatków i opłat w drodze
inkasa oraz wyznaczenia inkasentów

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiana uchwaly związana jest z aktualizacją
wykazu inkasentów, w związku ze zmianą sołtysów. Sołtysów zmieniło się 4, w
związku z tyrn wyznacza się nowych inkasentów na terenie sołectw, którzy są
sołtysarni tych miejscowości.

Projekt uchwały został przedstawiony na Komisji Budżetu i zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknąl dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala zmieniająca uchwałę w sprawie poboru podatków i opłat w drodze inkasa
oraz wyznaczenia inkasentów została przyjęta następującymi głosarni:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chw'li głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

Uchwała Nr LIX/538/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 30
sierpnia 2023 r. zmieniająca uchwałę w sprawie poboru podatków i opłat w
drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów stanowi załącznik nr 21 do
protokołu. .
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e) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Zakładu Obsługi Oświaty
Samorządowej w Sępólnie Krajeńskim i nadania mu statutu

Przewodniczący RM poinformowal, ze projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Zbigniew Marek Tymecki Dyrektor Zakładu Obsługi Oświaty Sarnorządowej w
Sępólnie Krajeńskim wyjaśnii źe uchwala ma charakter porządkowy. W uchwale w
sprawie utworzenia Zakładu Obsługi uzupełnia zapisy jednostek obsługiwanych o
Gminne Przedszkole Nr 3 w Sępólnie Krajeńskim.

Projekt uchwały uzyskal pozytywną opinię Komisji (ś'w'aty, Kultury, Sportu i
Zdrowia Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwa?ły i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Zakładu Obsługi Oświaty
Sarnorządowej w Sępólnie Krajeńskim i nadania mu statutu została przyjęta
następującyrni głosarni:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymalo się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

za -

TTcbwała Nr LIX/539/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 30
sierpnia 2023 r. zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Zakładu Obsługi
Oświaty Samorządowej w Sępólnie Krajeńskim i nadania mu statutu stanowi
załącznik nr 23 do protokołu.

f) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu określającego
składniki wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w placówkach

oświatowych prowadzonych przez Gminę Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwały radni otrz3miali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Zbigniew Ma?rek Tymecki Dyrektor Zaldadu Obsługi Oświaty Sarnorządowej w
Sępólnie Krajeńskim wyjaśnil że powołanie na stanowisko nowo utworzonego
przedszkola osoby niebędącej nauczycielem wywołuje implikacje w postaci
konieczności utworzenia stanowiska wicedyrektora, który będzie pełnił nadzór
pedagogiczny i to z kolei implikuje umieszczenie w regularninie wynagradzania
nauczycieli takiego stanowiska i określenie widełek w jakich otrzyma on dodatek
funkcyjny.

Projekt uchwaly uzyskał pozytywną opinię Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i
Zdrowia Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.
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Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamkną?ł dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwię w sprawie ustalenia regulaminu określającego
składniki wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych
prowadzonych przez Gminę Sępólno Krajeńskie została przyjęta następującyrni
głosarni:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymalo się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 24 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LIX/540/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 30
sierpnia 2023r. zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu
określającego składniki wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w
placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Sępólno Krajeńskie
stanowi załącznik nr 25 do protokołu.

g) zasad udzielania i rozmiaru obniżek dla dyrektorów, wicedyrektorów
oraz dla nauczycieli pełniących obowiązki kierownicze w ich

zastępstwie, w szkołach i przedszko1ach prowadzonych przez Gminę
Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Zbigniew Marek Tymecki Dyrektor Zaldadu Obsługi Oświaty Samorządowej w
Sępólnie Krajeńskim wyjaśnil ze uchwala ma charakter porządkowy. W
dotychczasowej uchwale w sprawie zasad udzielania zniżek uzupełnia w wypadku
jeżeli w przedszkolach zatrudniony będzie wicedyrektor o takie stanowisko i określa
dla niego zniżkę w podobnej wysokości jak w przypadku wicedyrektorów szkóŁ

Projekt uchwały uzyskal pozytywną opinię Komisji
Zdrowia Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Oświaty, Kultury, Sportu i

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwa?ły i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie zasad udzielania i rozmia?ru obniżek dla dyrektorów,
wicedyrektorów oraz dla nauczycieli pełniących obowiązki kierownicze w ich
zastępstwie, w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Sępólno
Krajeńskie została przyjęta następującymi głosa?rni:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wyka?z głosowania imiennego stanowi załącznik nr 26 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LIX/541/2023 Rady Miejskiej w 8ępólnie Krajeńskim z dnia 30
sierpnia 2023 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek dla dyrektorów,
wicedyrektorów oraz dla nauczycieli pełniących obowiązki kierownicze w ich
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zastępstwie, w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę 8ępólno
Krajeńskie stanowi za%rznik nr 27 do protokołu.

h) określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania
przedszkolnego w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w

szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Sępólno
Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Zbigniew Marek Tymecki Dyrektor Zakładu Obsługi Oświaty Sa?rnorządowej w
Sępólnie Krajeńskim wyjaśnił, że Minister Edukacji i Nauki opublikował w Monitorze
Polski informację o waloryzacji wysokości opłat za korzystanie z usług przedszkolnych
powyźej5 godzin dziennie. Dotychczasowa opłata wynosząca w wysokości 1, 14 zł za
godzinę uległa podwyższeniu do 1,30 zł za godzinę powyżej5 godzin dziennie. Dodał,
że niniejsza uchwała realizuje ten zapis po opublikowaniu w Dzienniku Urzędowyrn
Woj ewództwa Kuj awsko-Pomorskiego.

Projekt uchwa?ły uzyskał pozytywną opinię Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i
Zdrowia Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwa?ły i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania
przedszkolnego w przedszkolach i oddzia?łach przedszkolnych w szkołach
podstawowych prowadzonych przez Gminę Sępólno Krajeńskie zostala przyjęta
następującyrni głosami:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 28 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LIX/542/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 30
sierpnia 2023 r. w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z
wychowania przedszkolnego w przedszkolacb i oddziałach przedszkolnych w
szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Sępólno Krajeńskie
załącznik nr 29 do protokołu.

i) określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwaly radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Zbigniew Marek Tymecki Dyrektor Zakładu wyjaśnil źe uchwa?ła ta jest
podejmowana na prośbę Pana Prokuratora Rejonowego w Tucholi, który dopatrzył się
w uchwale już podejmowanej w tej sprawie przez naszą Radę, iż nie określono
motocykla oraz motoroweru w przypadku, jeżeli rodzice dziecka niepełnosprawnego
dowożą swoje dziecko niepełnosprawne np. do (środka Szkolno-Wychowawczego w
Bydgoszczy. Pan Dyrektor stwierdzil że można na ten temat polemizować, zostalo
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wysłane nawet pismo do Prokuratury, ale Prokurator interweniował ponownie, aby to
uzupełnić. Uzupełniona zostaje podjęta już uchwała nie tylko o samochód o
pojemości powyżej 900 cm3, o motocykl i motorower.

Projekt uchwaly uzyskal pozytywną opinię Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i
Zdrowia Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie określenia stawki za l kilometr przebiegu pojazdu została przy'ęta
następującymi głosami:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych Syło 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 30 do protokołu.

Uchwała Nr LIX/543/2023 Rady Miejskiej w 8ępólnie Krajeńskim z dnia 30
sierpnia 2023 r. w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu
stanowi załącznik nr 31 do protokołu.

j) sprzedaży nieruchomości gruntowej nr 2/9 obr. 4 Sępólno Krajeńskie,
położonej przy ul. Mlyńskiej w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformowal, źe projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa odczytal
projekt uchwaly.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie sprzeda0 nieruchomości gruntowej nr 2/9 obr. 4 Sępólno
Krajeńskie, położonej przy ul. Młyńskiej w Sępólnie Krajeńskim została przyjęta
następującymi głosarni:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego sta?nowi załącznik nr 32 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LLX/544/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 30
sierpnia 2023 r. w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej nr 2/9 obr. 4
Sępólno Krajeńskie, położonej przy ul. Młyńskiej w Sępólnie Krajeńskim
stanowi załącznik nr 33 do protokołu.

Strona 18 z 26



k} sprzedaży nieruchomości gruntowej nr 118/2 obr.l5 Wałdówko, gm.
Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował,
zawiadomieniem o sesji.

że projekt uchwaly radni otrzymali wraz z

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu GKR przedstawił projekt. Ponadto wskazal, że
projekt niniejszej uchwały dotyczy prac porządkowych, gdzie doprowadza się stan
dróg w miejscowości Wałdówko do realnego funkcjonowania obecnie. Jest to droga,
która była wytyczona i przebiega przez grunty rolnika, nie jest wykorzystywana,
natomiast ta która jest wykorzystywana nie jest wytyczona i ten grunt sprzedaje się
rolnikowi.

Projekt uchwały zostal pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie sprzeda?$ nieruchomości gruntowej nr 118 / 2 obr. 15 Waldówko,
grn. Sępólno Krajeńskie zostala przyjęta następującyrni głosarni:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymalo się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 34 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LIX/545/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 30
sierpnia 2023 r. w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej nr 1 18/2 obr. 15
Wałdówko , gm. Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 35 do protokołu.

1) wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej o
numerze 111 / 1 obr. 15 Wałdówko, gm. Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował,
zawiadomieniem o sesji.

że projekt uchwaly radni otrzymali wraz z

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa odczytał
projekt uchwały. Ponadto wyjaśnił, że tym razem gmina nabywa drogę, która zostala
wybudowana na gruntach prywatnych i jest użaytkowana publicznie.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zarnla'iąl dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił aby wyniki głosowa?nia
odnotować w protokole sesji.
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Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej o
numerze 111/1 obr.l5 Wałdówko, gm. Sępólno Krajeńskie zostala przyjęta
następującymi głosa?mi:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyma?ło się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 36 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LIX/546/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 30
sierpnia 2023 r. w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości
gruntowej o numerze 111 / 1 obr. 15 Wałdówko , gm. Sępólno Krajeńskie stanowi
załącznik nr 37 do protokołu.

ł) wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej o numerze
112/2 obr. 15 Wałdówko, gm. Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że projekt uchwaly radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu GKR przedstawił projekt uchwaly. Ponadto
wyjaśnił, źe podjęcie niniejszej uchwały spowoduje uksztaltowanie się całej drogi,
przejęcie jej i w ten sposób zosta?ną uregulowane sprawy proceduralne.

Projekt uchwaly został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowa?nie nad projektem uchwaly i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie wyra?żenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej o
numerze 112/2 obr.l5 Wałdówko, gm. Sępólno Krajeńskie zostala przyjęta
następującymi głosarni:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymalo się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 38 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LIX/547/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 30
sierpnia 2023 r. w sprawie wyraźenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości
gruntowej o numerze 1 12/2 obr.l5 Wałdówko, gm. Sępólno Krajeńskie stanowi
załącznik nr 39 do protokołu.

m) wyraźenia zgody na nieodpłatne nabycie od PKP S.A. prawa użytkowania
wieczystego gruntu, stanowiącego własność Skarbu Państwa, oznaczonego

numerami ewidencyjnymi jako działki 5/3 i9 /3 położone w obrębie
ewidencyjnym 2 Sępólno Krajeńskie wraz z prawem własności budowli

znajdujących się na tych działkach, stanowiących drogę

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwaly radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.
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Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu GKR odczytał projekt uchwały.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od PKP S.A. prawa
u$tkowania wieczystego gruntu, stanowiącego własność Skarbu Pajistwa,
oznaczonego numerami ewidencyjnymi jako działki 5/3 i 9/3 położone w obrębie
ewidencyjnym 2 Sępólno Krajeńskie wraz z prawem własności budowli znajdujących
się na tych dzialkach, stanowiących drogę zostala przyjęta następującymi głosarni:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 40 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LIX/548/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 30
sierpnia 2023 r. w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od PKP S.A.
prawa użytkowania wieczystego gruntu, stanowiącego własnoś5 Skarbu
Państwa, oznaczonego numerami ewidencyjnymi jako działki 5/3 i 9/3
położone w obrębie ewidencyjnym 2 Sępólno Krajeńskie wraz z prawem
własności budowli znajdujących się na tych działkach, stanowiących drogę
stanowi załącznik nr 41 do protokołu.

n) określenia wymagań jakie powinien spelniać przedsiębiorca ubiegający
się o uzyskanie zezwolenia na świadczenie usług w zakresie opróżniania

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomow37ch
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy

Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzyrnali
zawiadomieniem o sesji.

wraz z

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu GKR wyjaśnił, że projekt uchwały spełnia
wymagania jakie nałooła na gminę ustawa o utrzymaniu porządku i czystości w
gminach oraz rozporządzenie Ministra Klimatu i Środowiska z dnia 16 lutego 2023
roku w sprawach szczegółowego sposobu określania wyrnagań, jakie powinien
spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie
dzialalności w zakresie opróżnia?nia zbiorników bezodpływowych lub osadników w
instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych.
Ponadto stanowi uzupełnienie zapisów uchwały, która straci obecnie moc Nr
XXXI / 231 / 13 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 28 marca 2013 roku w
sprawie określenia w3mnagań jakie pow'nien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o
uzyskanie zezwolenia na świadczenie usług w zakresie opróżniania zbiorników
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie gminy Sępólno
Krajeńskie. Dodał, że konkretnie chodzi o dopisanie przedmiotowych osadników w
instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i ich transportu.
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Projekt uchwaly został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego oraz Komisję Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony
Środowiska Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabra'ł głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie określenia wyrnagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca
ubiegających się o uzyskanie zezwolenia na świadczenie usług w zakresie opróżniania
zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych
oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości cieldych na terenie Gminy Sępólno
Krajeńskie została przyjęta następującymi głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 42 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LIX/549/2023 Rady Miejskiej w 8ępólnie Krajeńskim z dnia 30
sierpnia 2023 r. w sprawie określenia wymagań jakie powinien spelniać
przedsiębiorca ubiegających się o uzyskanie zezwolenia na świadczenie usług w
zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach
przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na
terenie Gminy Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 43 do protokołu.

o) zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do
realizacji projektu pod nazwą: ,,Kujawsko - Pomorska Teleopieka"

realizowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa
Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014-2020

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Beata Rogowska Kierownik Zespołu w Ośrodku Pomocy Społecznej w Sępólnie
Krajeńskim przedstawiła projekt uchwaly.

Projekt uchwaly zostal przedstawiony na posiedzeniu Komisji Statutowej i Pomocy
Społecznej oraz Komisji Budżetu Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim i został
zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamla'iął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji
projektu pod nazwą: ,,Kujawsko - Pomorska Teleopieka" realizowanego w ramach
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko - Pomorskiego na lata
2014-2020 zostala przyjęta następującymi głosarni:
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14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 44 do protokołu.

za -

Uchwała Nr LIX/550/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 30
sierpnia 2023 r. zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia woli przystąpienia
do realizacji projektu pod nazwą: ,,Kujawsko - Pomorska Teleopieka"
realizowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa
Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014-2020 stanowi załącznik nr 45 do
protokołu.

p) zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restau'ratorskie lub
roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub

znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy
Sępólno Krajeńskie w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków

projekt uchwa?ły radni otrzymaliPrzewodniczący RM poinformował,
zawiadomieniem o sesji.

wraz zze

Pani Anna Sotkiewicz-Tumanik Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju
Gospodarczego wyjaśniła, że w związku z otrzyrnaniem promesy na zabytki jest
konieczność podjęcia takiej uchwały. Dodała, że nie będzie odczytywała uchwaly w
całości, ponievvaż jest dość obszerna, a projekt tej uchwały zostal zaopiniowany
pozytywnie. Jednakże w tym projekcie uchwaly nastąpiły zmiany, czyli tzw.
autopoprawki, które trzeba wprowadzić do tego projektu. Nadmieniła, że zmiany te
zostaly pozytywnie zaopiniowane przez Komisję Gospodarki Komunalnej oraz
Porządku Publicznego.

Następnie Pani Kierownik poinformowala czego ta zmiana dotyczy. Wskazala, że po
konsultacjach z przedstawicielem Banku Gospodarstwa Krajowego i Regionalnej Izby
Obrachunkowej jest konieczność dokonania zmian w § 2 ust. 2 pkt 1. Poprzedni zapis
brzmiał, że dotacja, o której mowa w §1 może być udzielona do wysokości 98%
wartości nakładów koniecznych, a wnioskodawca, czyli beneficjent dotacji musi
zapewnić minimalnie 2% wkładu własnego na realizację tego zarnierzenia, a 98%
będzie pochodziło z Rządowego Prograrnu Odbudowy Zabytków. Po konsultacjach z
Bankiem Gospodarstwa Krajowego i wytycznymi rozporządzenia odnoście Rządowego
Prograrnu Odbudowy Zabytków występują zapisy takie, że udział własny w inwestycji,
w tym dotacji zapewnia zawsze wnioskodawca, czyli jst, czyli środki z Rządowego
Prograrnu Odbudowy Zabytków i środki wkładu własnego muszą znaleźć się na
koncie jst, czyli będą na koncie gminy. Dodala, że fizycznie jst musi posiadać te środki
na koncie. Pani Sotkiewicz-Tumanik wyjaśniła, że wygląda to tak, że beneficjent
dotacji przekazuje grninie środki finansowe w postaci wkładu własnego, następnie
ogłasza procedurę za?kupową, czyli wyłania wykonawcę, który realizuje te prace,
przedstawia fa?kturę na zabezpieczenie i realizację tej kwoty, która wynika z wkładu
własnego, następnie gmina przekazuje te środki do beneficjenta dotacji i wtedy
beneficjent przekazuje je do wykonawcy. Podkreśliła, że dlatego też, nie jest to
udzielona dotacja w wysokości do 98%, tylko do 100% wysokości całej dotacji, dlatego
jest konieczność dokonania autopoprawki w projekcie uchwaly.

Pani Anna Sotkiewicz-Tumanik Kierownik Referatu IRG odczytała zmiany jakie
wprowadza się w projekcie uchwały

§ 2 ust. 2 pkt 1 otrzyrnuje brzmienie :
,, 2. Dotacja, o której mowa w § 1:
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1)może zostać udzielona do wysokości 100% wartości nakładów koniecznych na
roboty lub prace, o których mowa w art. 77 ustawy o ochronie zabytków i opiece nad
zabytkami, podmiotowi ubiegającemu się o dotację na wykonanie prac
konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytkach
wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków."

Następnie Pani Kierownik wskazala, że konsekwencją wprowadzenia tego zapisu jest
usunięcie w §5 calego ust. 3. Dodała, że zapisy odnoście wkładu własnego zostaną
uregulowane w umowie, która będzie zawarta z tym beneficjentem dotacji w
późniejszym czasie.

Ponadto poinformowała, że w uzasadnieniu również została wprowadzona drobna
korekta. Pani Kierownik odczytała zmianę: ,,Projekt niniejszej uchwaly zostal
zgłoszony do Prezesa Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów oraz Ministra
Rolnictwa i Rozwoju Wsi celem zaopiniowania treści uchwały w zakresie dotyczącym
pomocy publicznej."

Na zakończenie podkreśliła, że są to zrniany, które zostały wprowadzone w projekcie
uchwały.

Projekt uchwa?ły z naniesionyrni poprawkami stanowi załącznik nr 46 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, źe nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały z autopoprawką i poprosił aby wyniki
głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie,
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru
zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie
Gminy Sępólno Krajeńskie w rarnach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków z
autopoprawką została przyjęta następującymi głosami:

za - 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się -1 radny
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 47 do protokołu.

Uchwała Nr LIX/551/2023 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 30
sierpnia 2023 r. w zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie,
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru
zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na
terenie Gminy Sępólno Krajeńskie w ramach Rządowego Programu Odbudowy
Zabytków stanowi załącznik nr 48 do protokołu.

Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i przeszedł do kolejnego punktu z porządku
obrad.

Ad.lO. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje
Przewodniczącego Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na

interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji.

Przewodniczący RM poinformowal, że nie otrzyrnal odpowiedzi na interpelacje i
zapytania, poniewa?ż nie zostaly one złożone.
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Następnie zarnknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 11. Odpowiedzi na wolne wnioski

Przewodniczący RM otworzył kolejny punkt porządku obrad i poprosił Pana
Waldemara Stupałkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego o udzielenie
odpowiedzi na złożone w dniu dzisiejszym wnioski lub wyznaczenie do tego
odpowiedniego pracownika.

Głos zabral Burmistrz Sępólna Krajeńskiego, który wyjaśnil że z wolnych wniosków,
był wniosek radnego RM Janusza Tomasa odnośnie skrzyżowania i ewentualnego
założenia sygnalizacji świetlnej na ulicy Ta?rgowej i Sienkiewicza. Poinformował, że
złoźony wniosek zostanie poddany procedurze, aby faktycznie coś z tym tematem
zrobić, wyrnaga to rozmów z Generalną Dyrekcją. Dodal że jest to uzależnione od
zarządców dróg, bo jest tatn droga powiatowa i krajowa.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do wniosku złożonego przez
radnego RM Artura Juhnke w sprawie przesunięcia miejsc parkingowych, które są
przy ulicy Jeziornej i blokują wyjazd. Wskazal, że wspólnie z operatorem miejsc
parkingowych będzie to egzekwowane, bo wcześniej rozmowa już była, gdzie operator
zapewniał, że zarnaluje część tych miejsc, lecz widocznie się tak nie stalo i zostanie
dopilnowane to do końca.

Ponadto Pan Waldemar Stupałkowski Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do
drugiego wniosku radnego RM Pana Janusza Tomasa w sprawie ustawionych tablic
dotyczących objazdu do Chojnic. Nadmienił, że gmina zwróci się do drugiego zarządcy
drogi w sprawie wyjaśnienia sprawy dotyczącej objazdów dla samochodów
cięźarowych do Chojnic, który odbywa się przez plac budowy.

W następnej kolejności Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do wniosków
zgłoszonych w imieniu seniorów przez radną RM Jadwigę Bukolt o rozpatrzenie
możliwości założenia barierek do Biblioteki znajdującej się w Urzędzie oraz przy
zejściu do Urzędu. Wskazał, że wnioski zostaną poddane analizie i spróbuje się coś
zrobić.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do wniosku radnego RM
Zdzisława Grzecy dotyczącego przygotowania ulicy Wiatrakowej. Wskazał, ze gmina
postara utrzyrnywać tam przejezdność na właściwyrn poziomie.

Caos zabrał radny RM Janusz Tomas, który zwrócił się do Pana Burmistrza o
odnowienie słupków od brarny przed Urzędem. Wskazał, że jeden pracownik przez
jeden dzień to odnowi, bo widoczne są juź cegły, a przy'3eM;m5ą goście i jest wstyd.
Dodał, że to niby jest zabytek i nie można tego rozebrać, ale można złożyć wniosek do
zabytków o odnowienie. Stwierdził, źe nic się nie robi dlatego ponawia sprawę.

Przewodniczący RM poinformowal, że między sesjarni wpłynęła odpowiedż na
wniosek z poprzedniej sesji RM Pani Prezes Stowarzyszenia Pozytywnie zakręceni w
sprawie złożenia przez Gminę Sępólno Krajeńskie wniosku na budowę sali
gimnastycznej przy Szkole Podstawowej w Zalesiu z odpowiednich projektów
rządowych. Odpowiedź przesłano radnym za pomocą poczty elektronicznej. Dodal, że
nie będą odczytywane, chyba że radni vvyraza taką wolę. Sprzeciwu nie było.

Kserokopia pisma stanowi załąrznik nr 49 do protokołu.
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Pytań do udzielonych odpowiedzi nie było.

Następnie Przewodniczący RM poprosił o udzielenie odpowiedzi na wnioski
poprzednich sesji.

z

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu GKR udzielił odpowiedzi na wniosek w sprawie
informacji na jakim etapie są ustalenia z Zarządem Wojewódzkim w sprawie
podłączenia drugiego ciągu odwodnienia w miejscowości Skarpa oraz w sprawie
sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu ulicy Baczyńskiego z ulicą Tadeusza
Kościuszki. Odnosząc się do wniosków wyjaśnil że gmina zwróciła się do Zarządu
Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy o przesłanie stanowiska i do tej pory gmina nie
otrzymala odpowiedzi i tak samo jest w drugiej spra'w'e, gdzie zarówno od Marsza?łka
jak i od Zarządu nie ma odpowiedzi.

Pytań do udzielonych odpowiedzi nie było, więc Przewodniczący RM zamknął ten
punkt i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 12. Zakończenie sesji

O godz. 13:10 w związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Franciszek Lesinski
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękowal wszystkim za udział w sesji. Zarnknąl
sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim wypowiadając słowa ,,Zarnykarn LIX sesję
Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim?.

Na tym protokół zakończono.

Sępólno Krajeńskie, dnia 20 września 2023 roku.
r%.
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